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Správa zo zasadnutia sekcie hydiny 

Európskeho zväzu chovateľov 

Entente Européenne 
Eger / Maďarsko     26.05.2017 

 
 
Zasadnutia odborných sekcií EE  je výročným jednaním  

zástupcov členských krajín Európskeho zväzu chovateľov (EE)  

z každej odbornosti   . To samozrejme platí i pre hydinársky odbor .  Tieto zasadnutia sú 

súčasťou  trojdňových  jednaní  v rámci celého meetingu ,ktoré predchádzajú  generálnemu 

zasadnutiu  Entente Européenne   EE. V roku 2017 sa  tento meeting konal v maďarskom 

meste Eger   .  

  

Na tohtoročnom stretnutí ktoré sa konalo v Egeri sa zúčastnili zástupcovia 21. členských 

krajín: B,NL,ESP,I,F,BIH,CRO,SLO,D,DK,A,LX,CH, LT, BH,HU, SRB,RO, SK,CZ,PL   a ako hostia 

žiadatelia o členstvo  zástupcovia z Turecka   Slovenský zväz chovateľov a Český svaz 

chovatelů  zastupoval Žuffa Peter . 

 
Rokovanie sekcie hydiny  zahájil 
jej predseda Dr.A Verelst  . Vo 
svojej  otváracej  reči privítal  
prítomných delegátov ,a vyjadril 
spokojnosť s účasťou   Zvlášť 
privítal zástupcom  poriadajúcej  
krajiny  teda  zástupcov  
Maďarského zväzu , .a zástupcov 
z Turecka ,ktorý podali žiadosť 
o členstvo v sekcie hydiny  
. Vyzval, prítomných, aby sa  
zoskupili podľa  znalostí jazyka.  
Do Angličtiny tlmočil U.Lochmann , do Francúzštiny  M. Bovet .   
 
Po prezentácii  zúčastnených krajín (21) pokračovalo jednanie podľa avizovaného programu . 
Generálne zasadnutie EE 2018 a Európska výstava Herrning 2018: W.Littau  informoval 
prítomných o stave príprav  Európskej výstavy  a taktiež i o mieste a konaní Generálneho 
zasadnutia  EE v roku  2018 .Prítomným delegátom odovzdal propagačné materiály  . Vyzval 
prítomných, aby boli   dôsledný  a dodržiavali termíny  ,čo umožní kvalitné zvládnutie príprav 
a priebeh . 
 
Jednanie sekcie so svojim referátom  navštívil .Prof,Dr. Hans Joachim Schille –predseda  rady 
pre  zdravie a ochranu zvierat EE . Profesor Schille vo svojej správe  informoval najmä 
o situácii v súvislosti s aviarnou influenzou ( vtáčou chrípkou ) a doslovne povedal „Situácia je  
tmavá a studená „ . Chrípka postihla viac ako 80 % chovateľov . Upozorňoval na to že    každý 
musí vo svojej krajine tlačiť na svoje vládne inštitúcie . Čo môžeme zmeniť my sami ?  
Základnou preventívou je izolácia svojich zvierat od  voľne  žijúceho vtáctva  , čo však nie je 
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najmä u chovov vodnej hydiny najjednoduchšie .  V žiadnom prípade nesmieme podceňovať 
a zanedbávať žiadne príznaky chorôb .  Prof. Schille musel skonštatovať , že EE  nieje vládna   
inštitúcia ,ale sa snaží vplývať na mnohé organizácie a inštitúcie ktorých sa tento problém 
týka.  Najväčšie tlaky sa musia vyvíjať v krajinách, kde je situácia veľmi podobná ,čo platí 
najmä pre krajiny kadiaľ vedú  trate  sťahovania vtáctva .  Prof.Schille opäť vyzval na 
obozretnosť . 
 
Rokovanie pokračovalo potvrdenie protokolu  zo školenia posudzovateľov v Sursee 17.-
18.9.2016.Protokol bol bez  doplnkov schválený  . 
 
 
Správy z rokovaní prezídia EE  zo 04.02.2017 a 25.05.2017   v Egeri .  predniesol  predseda 
sekcie a člen prezídia  A Verelst.  Ako uviedol na úvod, bolo to jeho prvé  zasadnutie prezídia. 
Vyzdvihol  úprimné prijatie  členov prezídia  a účelový a vecný priebeh jednaní .  Hlavnými 
témami rokovania prezídia bolo:   Príprava  generálneho zasadnutia EE. Stav príprav  
Európskej  výstavy v Herrningu . Informoval o jednaniach ohľadne zmeny  členských 
príspevkov – ktorý nebol schválený , Stále nedotiahnuté náhrady za   uhynuté  zvieratá 
v Métach . Informoval o diskusii v súvislosti s financovaním  štandardných komisií , V tejto 
súvislosti  bolo konštatované, že sme najaktívnejšia sekcia .  ďalej informoval o jednaní EE 
prezídia v Egeri 25.05.2017   . ,kde sa hovorilo o sponzoringu  EE ,kde je stále veľmi aktívny   
čestný prezident EE U.Freiburghaus , hovorilo sa o Špeciálnych výstavách  no a samozrejme  
stále viac o približujúcej sa výstave v Herrningu ,kde zatiaľ všetko nasvedčuje tomu že by 
prípravy idú v predpokladanom tempe a kvalite . 
 
Rassebezogene Europaschau – Špeciálne výstavy : Predseda sekcie  Dr. Verelst informoval 
o pripravovaných a bohužiaľ i zrušených výstavách  najmä z dôvodu vtáčej chrípky .  Tu stále 
platí povinnosť odovzdávať  0,5€ za zviera na takejto výstave .   Na takýchto  výstavách sú 
samozrejme  udeľované tituly  EE šampión resp. EE majster  . Ako povedal Dr. Verelst  tento  
titul  má ešte väčšiu morálnu hodnotu ako pri všeobecnej výstave, pretože    sa jedná 
o špecializované výstavy s výberom i špecialistov posudzovateľov . 
 
Aktualizácia  reglementov sekcie hydiny: Veľmi dôležitým a  i najdlhšie trvajúcim bodom  
bola aktualizácia všetkých reglementov patriacich do pôsobnosti hydinárskej odbornosti 
..Tieto reglementy neboli  už dlhšiu dobu aktualizované, čo bolo nutné urobiť i vzhľadom na 
zmeny v štruktúre členských krajín.  Tieto zmeny boli pripravované na zasadnutí ESKG . 
Postupne boli zobrazované   jednotlivé návrhy s presným znením a  následne hlasovaním boli 
zmeny  schvalované . Jedná sa o reglementy .  
 
Reglement  sekcie  hydiny. Reglement pre Európsku štandardnú komisiu – tu je zmena 
v štruktúre regiónov   a rozšírenie  o 1 člena ,  Reglement pre Európsky štandard – upravenie 
a spresnenie  uznávacieho konania  ,   EE posudzovateľ – tento reglement platí,a boli znova 
potvrdené kritériá .  Zoznam sa každý rok   aktualizuje . Doplnený je o bod udelenia titulu 
čestný posudzovateľ EE . 
Na záver  bolo prijaté na návrh  delegáta zo Slovinska uznesenie , že budúce návrhy na 
zmeny musia byť zverejnené  minimálne 2 mesiace  pred rokovaním. Na záver tohto bodu Dr. 
Verelst poďakoval  prítomným za  disciplinovanú a konštruktívnu  prácu .  
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Všetky reglementy v novom znení budú samozrejme v čo najkratšom čase zverejnené na 
stránke EE v sekcii  hydina  . 
 
Rokovanie sekcie navštívil prezident EE Gion Gross a generálna sekretárka Esther Huwiler . 
Vo svojich príhovoroch pozdravili 
rokovanie sekcie  a informovali 
v krátkosti o priebehu rokovaní . Esther 
Huwiler informovala, že niektoré krajiny 
zatiaľ  nepotvrdili elektronickú registráciu 
. ( naše krajiny CZ a SK  , túto máme  
prevedenú ). 
 
Voľby sekretára sekcie  hydiny EE : 
Stávajúci sekretár opäť kandidoval, 
a ďalší kandidát  nebol  . Po hlasovaní bol Klaas van der Hoeck z Holandska  bol opäť zvolený 
do funkcie   sekretára  sekcie hydiny EE  . 
 
Medzinárodné školenie posudzovateľov  Dorrn Holandsko  2017 Klaas van der Hoeck 
z Holandska  informoval o prípravách školenia . prítomným delegátom odovzdal  prihlášky . 
Informoval, o programe ,a o tom ,že  školenie bude prebiehať vo viacerých  jazykových 
verziách  .   
 

Správu o činnosti  
Európskej 

štandardnej komisie 
pre hydinu  (ESKG) 

predniesol 
delegátom jej 
predseda Urs 
Lochmann . Európska 
štandardná komisia 
zasadá  3 krát v roku , 
a rokovací program  
je vždy veľmi  
intenzívny  .  

Informoval 
o  činnosti ESKG , o jednotlivých bodoch jednaní, problematike plemien  a    záveroch  ESKG . 
Ďalej hovoril o uznávacích procesoch v jednotlivých krajinách, o pokračovaní na príprave  
Európskeho štandardu ,ktorý je  v súčasnosti najdôležitejším bodom rokovaní  V súčasnosti je  
už hotové . 2 plemená moriek,1 plemeno husí 3 plemená kačíc, 73 plemien kúr a 31 plemien 
zdrobnených kúr.  U.Lochmann ďalej informoval o plánoch  práce ESKG . O  vyskytujúcich sa 
problémoch u jednotlivých plemien a usmerneniach k posudzovaniu.  Taktiež informoval 
o poslednom medzinárodnom školení posudzovateľov ,ktoré bolo v Sursee vo Švajčiarsku.a 
o programe školenia ,ktoré bude v Dorrn  v Holandsku v septembri . 
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Rokovanie   sekcie pokračovalo i popoludňajším programom . 
Hlavnou témou bolo vzdelávanie  . Najdôležitejším prvkom pre jednotné posudzovanie 
v Európe je i jednotný pohľad na plemeno .  To je i hlavnou úlohou medzinárodných školení .    
Samozrejme  ,že hlavné vzdelávanie ,ale musí byť v domovských zväzoch . Postupne boli 
delegátom  predstavené kritéria a systémy vzdelávania posudzovateľov a adeptov 
v jednotlivých členských krajinách. (podmienky pre vstup do kurzu, trvanie kurzu, 
absolvovanie  štúdia   teoretickej a praktickej časti, spôsob  záverečných skúšok, ale 
samozrejme i kritéria a prípadné  neúspešného štúdia. 
V súvislosti s medzinárodnými školeniami Dr. Lukanov (BG) hovoril o možnosti alternatívnych 
medzinárodných školeniach v regiónoch . Tieto školenia  by boli viac prístupné 
i posudzovateľom  ,ktorý neovládajú D,AN, alebo F jazyk .Táto myšlienka už v komisii  
rezonuje  dlhšie obdobie a komisia je tomuto naklonená  . Pracuje sa na  menovaní „ tzv. 
vzdelávacej komisie , kde by jej členovia mali určitý  štatút lektora EE . 
 
 
 
Plán budúcich medzinárodných školení  . Už viackrát diskutovaná téma stúpajúcich nárokov  
na financie ,nás núti hľadať  lacnejšie alternatívy. Už v tomto roku ponúka Holandsko i cenu 
školenia bez ubytovania. ( Je to možno dané tým, že Holanďania sú  náruživý karavanisti ) .  
Ďalšie školenia sú naplánované : 2018 Dánsko ,2019 je voľné ,2020 voľné,2021 Rakúsko , ( 
o termíny 2019-2020 majú záujem BIH, LX a ESP) 
 

Ďalším bodom rokovania bolo predstavenie Tureckej 
federácie chovateľov –TSHF,ktorá žiada o členstvo 
v Európskom zväze chovateľov  . TSHF  a jej vznik a  
činnosť  predstavil. Turan Octaturk .  Federácia  vznikla po 
7 ročnej príprave  a práci na báze    chovateľstva 
v regiónoch v roku 2015 . V súčasnosti má 26 regionálnych 
organizácií s 2200  oficiálnych členov. Na to že je to veľmi  
mladá organizácia jej členovia neustále pribúdajú a to 
najmä vznikom nových organizácií  .  Ako povedal  pr. 
Ocakturk  -chovateľstvo  hydiny v Turecku naberá na 
intenzite  a dostáva sa do novej dimenzie .  Pr. Turan 

Octaturk informoval o štruktúre federácie  o pracovných komisiách   ,poriadaných 
seminároch, o začatí kurzu posudzovateľov . Zároveň informoval o prípravách na 1   národnú  
Tureckú výstavu zvierat ,ktorá bude  Istanbule v roku 2018 .   
 
Rokovanie sekcie ukončil predseda sekcie  dr. Andy Verelst  .  Poďakoval prítomným 
delegátom za konštruktívne a disciplinované jednanie  .  Zaželal  príjemné  absolvovanie 
generálneho zasadnutia ,  úspešné odchovy , úspešnú sezónu a šťastný návrat domov. 
Jeho záverečný príhovor bol odmenený aplauzom . 

Správu spracoval Žuffa  Peter   
 Stály zástupca  ČSCH a SZCH pri EE  

člen Európskej štandardnej komisie pre hydinu EE  
 

Gramaticky neupravené 


